
RADAGMINY
CEWICE

}>rotokól Nr XXXII/09

z sesji Rady Gminy Cewice
w dniu 29 pazdziernika 2009 r.

Obecni na sesii:

- radni wg listy obecnosci,

- soltysi wg listy obecnosci,

- zaproszeni goscie wg listy obecnosci,

- Wójt Gminy Cewice,

- Sekretarz Gminy,

~ - Skarbnik Gminy,
- radca prawny,

- protokolant,

- publicznosc.

Ad. l.

Przewodniczacy Stanislaw Palubicki dokonal otwarcia XXXII sesji Rady Gminy

Cewice. Przywital wszystkich bioracych udzial w sesji, a nastepnie stwierdzil

prawomocnosc obrad, gdyz obecni byli wszyscy radni (15 radnych).

Ad. 2.

Na wniosek radnego Bernarda Gosz protokÓl XXXI sesji Rady Gminy Cewice
zostal przyjety jednoglosnie bez odczytywania.

Ad.3.

Przewodniczacy Rady zapoznal radnych z porzadkiem obrad dzisiejszej seSJi,
ktÓry przedstawia sie nastepujaco:

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocnosci obrad.

2. Przyjecie protokolu z ostatniej sesji.
3. Przyjecie porzadku obrad.
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4. Informacje:

a) przewodniczacych komisji,
b) Wójta Gminy,

c) Przewodniczacego Rady Gminy.

5. Podjecie uchwaly w sprawie okreslenia wysokosci stawek podatku od
nieruchomosci na 2010 r.

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Budzetu i Rozwoju,
c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

6. Podjecie uchwaly w sprawie stawek podatku od srodków transportowych na
2010 rok.

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Budzetu i Rozwoju,
c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

7. Podjecie uchwaly w sprawie okreslenia wysokosci oplaty targowej na
obszarze gminy w 2010 roku.

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Budzetu i Rozwoju,
c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

8. Podjecie uchwaly w sprawie ustalenia wysokosci oplaty od posiadania psów
na 2010 rok.

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisj i Budzetu i Rozwoju,
c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

9. Podjecie uchwaly w sprawie zwolnien z podatków i oplat lokalnych oraz
z podatku rolnego na 2010.

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisj i Budzetu i Rozwoju,
c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

10. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly budzetowej na rok 2009.
a) przedstawienie projektu uchwaly,
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b) opinia Komisji Budzetu i Rozwoju,

c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

11. Podjecie uchwaly w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi

Leborskiemu

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Budzetu i Rozwoju,

c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

12. Podjecie uchwaly w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowosci
Oskowo

a) przedstawienie projektu uchwaly,

r b) opinia Komisji Budzetu i Rozwoju oraz Komisji Infrastruktury
Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska

c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

13. Stanowisko Rady Gminy Cewice w sprawie udzielenia pozyczki na rzecz

Gminy Debnica Kaszubska na prefinansowanie projektu pn.: "Remont

i adaptacja budynku szkoly na Centrum Partnerstwa Lokalnego w Krzyni""

14. Zapytania i oswiadczenia radnych.

15. Zamkniecie obrad sesji.

Do odczytanego porzadku obrad, radni nie wniesli uwag, wiec porzadek zostal

poddany pod glosowanie i jednoglosnie przyjety przez radnych.

r
Ad. 4 a.

Przewodniczacy komisji stalych rady, zlozyli sprawozdania z prac swoich
komisji w okresie miedzysesyjnym.

Ad. 4 b. .
W bloku informacyjnym Wójt Gminy poinformowal radnych o nastepujacych

sprawach:

l. Zakonczyla sie kontrola Wojewody Pomorskiego dotyczaca zagadnien

obrony cywilnej, obronnosci i reagowania kryzysowego.

2. Uniewazniono przetarg na przebudowe i modernizacje swietlicy w Maszewie.
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3. Gmina Cewice odwolala sie od oceny strategicznej wniosku zlozonego na

przebudowe kompleksu sportowego przy Szkole Podstawowej

w Siemirowicach, odnowienie elewacji budynku szkoly z zagospodarowaniem
terenu posesji oraz wymiana ogrodzenia terenu szkoly. Odwolanie zostalo

uwzglednione i rozpatrzone pozytywnie. Protest zostal uznany i zarzad

wojewódzki podjal decyzje o przyznaniu srodków finansowych.

4. Odbylo sie przekazanie samochodu STAR dla jednostki OSP Cewice, który

przekazala Panstwowa Straz Pozarna Komendy Powiatowej w Leborku.

5. Zostal zlozony do Agencji Nieruchomosci Rolnej wniosek na dofinansowanie

remontu 6 hydroforni na laczna kwote 161.000,00 zl., która stanowi 800/0kosztu

remontu hydroforni. W roku biezacym zaplanowano do remontu 2 hydrofornie:
Krepkowice i Unieszyno, a pozostale 4 na rok 2010.

r
Ad.4c.

r

1. Przewodniczacy Rady przedstawil radnym informacje odnosnie zlozonych

przez radnych oswiadczen majatkowych za rok 2008, jak równiez zapoznal

radnych z informacja Wójta Gminy Cewice o zlozonych przez pracowników

Urzedu Gminy w Cewicach i kierowników gminnych jednostek organizacyJnych
oswiadczen majatkowych wg stanu na dzien 31.12.2008 r.

2. Zapoznal radnych z pismem Pana Zbigniewa Naczk Uslugi Komunalne

i Transportowe w Osowie Leborskim dotyczacym anektowania umowy

dzierzawy nieruchomosci. Przewodniczacy skierowal pismo do rozpatrzenia

przez poszczególne komisje oraz przypomnial, ze rada ta sprawa zajmowala sie
wczesniej.

3. Poinformowal, ze wplynela informacja Wójta Gminy Cewice o stanie

realizacji zadan oswiatowych organu prowadzacego za rok szkolny 2008/2009

wraz z wynikami sprawdzianu klas VI i egzaminu ginmazjalnego. Taka tez

informacje otrzymala Komisja Oswiaty, Opieki Spolecznej, Zdrowia, Kultury
i Sportu.

4. W zwiazku ze skarga Pani Doroty Gierszewskiej zam. Siemirowice,

ul. Zielony Dwór 3 poproszono Wójta Gminy o wyjasnienie sprawy.

Wójt Gminy wyjasnil, ze wystapiono do gminy o udostepnienie 'informacji

w formie elektronicznej, raportu o oddzialywaniu przedsiewziecia na

srodowisko. Osoby zainteresowane otrzymaly odpowiedz, ze gmina nie posiada

formy elektronicznej raportu poniewaz raport byl zlecony do wykonania przez
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inwestora i sporzadzony w 2007 r. , dlatego zaproponowano udostepnienie

formy papierowej za odplatnoscia lub nieodplatnie wglad do dokumentów

w siedzibie urzedu. Samorzadowe Kolegium Odwolawcze na wniosek

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Srodowiska zbada czy wydana decyzja

srodowiskowa zostala wydana zgodnie z prawem. Wójt wydajac decyzje oparl

sie na raporcie srodowiskowym, który zostal w 2007 roku pozytywnie

zaopiniowany przez Wojewode i Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego. Gdy

Wojewódzki Inspektorat Sanitarny stal sie samodzielna jednostka to wtedy

dopatrzyl sie nieprawidlowosci, chociaz wczesniej ten sam dokument

zaopiniowal pozytywnie. Dwa lata temu powyzsze organy wydaly opinie

pozytywne. W chwili obecnej jest badanie decyzji.

r Ad. 5.

W punkcie tym Wójt Gminy omówil wszystkie uchwaly dotyczace stawek

podatków i oplat lokalnych na rok 2010.

Wyjasnil, ze zostal przyjety nastepujacy mechanizm tzn. obowiazujace stawki

w 2009 roku podwyzszylismy o procent, jaki dana stawke podniósl Minister

Finansów. Jezeli Minister Finansów podniósl dana pozycje o 3% to my równiez

przyjelismy wzrost o 3%. Podatek rolny okresla sie wg sredniej ceny skupu zyta

za III kwartal 2009 r. , a która jest podstawa do okreslenia wysokosci podatku

rolnego na 2010 rok. Srednia ta jest mniejsza niz obowiazujaca na 2009 rok.

Jesli chodzi o podatek lesny to równiez srednia cena sprzedazy drewna

za III kwartaly 2009 r., która jest podstawa do okreslenia wysokosci podatku

lesnego na 2010 rok, jest mniejsza niz obowiazujaca na rok 2009. .

W zwiazku z ustawowym obnizeniem ceny skupu zyta i sprzedazy drewna,

przyjeta do obliczenia podatku bedzie brana ustawowa cena skupu zyta

i sprzedazy drewna, dlatego Rada Gminy nie ma obowiazku uchwalenia ich

wysokosci. Obowiazek taki bylby wówczas, gdyby Rada Gminy zastosowalaby
obnizenie tej ceny.

W wyniku obnizenia ceny skupu zbóz i sprzedazy drewna, budzet gminy po
stronie dochodów straci w 2010 roku kwote 115.939,00 zl.

Przewodniczacy Jan Klebba w nawiazaniu do wypowiedzi Wójta,

poinformowal, ze Komisja Budzetu i Rozwoju proponuje radzie, aby w uchwale

w sprawie okreslenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci na 2010 rok

w punkcie 7 ppkt 2 podniesc stawke z 0,32 zl. do wysokosci 0,34 zl., chodzi
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o to, aby zrównowazyc niedobór, który powstanie po obnizeniu podatku rolnego

i lesnego. Natomiast pozostale stawki pozostaja bez zmian.

W zwiazku z powyzszym w imieniu Komisji Budzetu Pan Jan Klebba zlozyl

wniosek o podwyzszenie stawki z 0,32 zl do kwoty 0,34 zl. oraz wniósl
o przeglosowanie powyzszego wniosku.

Przewodniczacy Rady zwrócil sie do radnych, kto jest za tym, aby w punkcie 7

ppkt. 2 - pozostalych, w tym zajetych na prowadzenie odplatnej statutowej
dzialalnosci pozytku publicznego przez organizacje pozytku publicznego, aby

stawke 0,32 zl./m2, tak jak proponuje Komisja Budzetu i Rozwoju podniesc
o 0,02 zl. czyli przyjac stawke 0,34 zl./m2?

r Radni jednoglosnie opowiedzieli sie za wnioskiem Komisji Budzetu i Rozwoju.

Nastepnie Przewodniczacy Stanislaw Palubicki odczytal uchwale w sprawie

okreslenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci na 2010 rok i poddal ja
pod glosowanie.

W wyniku glosowania jawnego powyzsza uchwala zostala podjeta jednoglosnie.

Ad. 6.

W zwiazku z tym, iz uchwala zostala wczesniej omówiona przez Pana

Grzegorza Palasza, poproszono o opinie Komisji Budzetu i Rozwoju.

Opinie pozytywna Komisji Budzetu i Rozwoju przedstawil Pan Jan Klebba.

Wiceprzewodniczacy Gabriel Piechowiak odczytal uchwale, a Przewodniczacy

Stanislaw Palubicki przeprowadzil glosowanie.

Uchwala Nr XXXII/195/09 zostala przez Rade Gminy Cewice podjeta
jednoglosnie.

Ad. 7.

Uchwala w sprawie okreslenia wysokosci oplaty targowej na obszarze gminy

w 20 l Oroku zostala przedstawiona przez Wójta Gminy.
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Komisja Budzetu i Rozwoju wydala opinie pozytywna odnosnie powyzszej
uchwaly.

Przewodniczacy obrad odczytal uchwaly i poddal japod glosowanie.

Rada Gminy powyzsza uchwale podjela jednoglosnie.

Ad. 8.

Pan Grzegorz Palasz przedstawil radnym uchwale w sprawie ustalenia
wysokosci oplaty od posiadania psów na 2010 rok.

r
W imieniu Komisji Budzetu i Rozwoju opinie pozytywna przedstawil Pan Jan
Klebba.

Pan Gabriel Piechowiak odczytal uchwale, a Pan Stanislaw Palubicki zwrócil

sie z zapytaniem do radnych, kto jest za podjeciem przedstawionej uchwaly?

Radni za powyzsza uchwala opowiedziala sie jednoglosnie.

Ad. 9.

r
Uchwala w sprawie zwolnien z podatków i oplat lokalnych oraz z podatku
rolnego na 2010 rok zostala przedstawiona przez Wójta Gminy.

Komisja Budzetu i Rozwoju pozytywnie zaopiniowala powyzsza uchwale.

Uwag ze strony radnych nie bylo, wiec odczytano uchwale i poddano pod
glosowanie.

Uchwala Nr XXXII/198/09 zostala przez Rade Gminy podjeta jednoglosnie.

Przewodniczacy Stanislaw Palubicki oglosil 15 minut przerwy w obradach.

Stan Rady po przerwie 14 radnych (nieobecny radny Gabriel Piechowiak).
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Ad. 10.

Pani Maria Franciszczak przedstawila uchwale w sprawie zmiany uchwaly
budzetowej na rok 2009.

Powyzsza uchwala zostala pozytywnie zaopiniowana przez Komisje Budzetu
i Rozwoju.

Przewodniczacy Rady odczytal uchwale i przeprowadzil glosowanie.

Rada Gminy Cewice jednoglosnie opowiedziala sie za podjeciem powyzszej
uchwaly.

r
Ad. 11.

Uchwale w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Leborskiemu

omówil Pan Grzegorz Palasz. Wyjasnil, iz jest to wspólne skladkowe powiatowe

doposazenie nowego specjalistycznego samochodu Panstwowej Strazy Pozarnej

Komendy Powiatowej w Leborku. W miare mozliwosci finansowych gminy
proponuje sie kwote 4.000,00 zl.

Przewodniczacy Jan Klebba przedstawil opinie pozytywna Komisji Budzetu
i Rozwoju.

Przewodniczacy obrad odczytal i poddal pod glosowanie uchwale.

Przewodniczacy Rady stwierdzil, ze uchwala zostala podjeta jednoglosnie, gdyz

za podjeciem odczytanej uchwaly glosowalo 14 radnych. -

Ad. 12.

Wójt Gminy omówil uchwale w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy

Miejscowosci Oskowo. W yjasnil, ze Oskowo nie mialo takiego dokumentu,

który jest nie zbedny do zlozenia wniosku w ramach programu "Lider plus" na

teren rekreacyjny w Oskowie. Plan odnowy nie moze miec tylko punktu na

który bedziemy wnioskowali o srodki finansowe, nie mozna ograniczac tego
dokumentu. Jest to dokument perspektywiczny.
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Pan Jan Klebba poinformowal, ze sprawa byla omawiana i rozpatrywana na

Komisji Budzetu i Rozwoju. Dokument zostal zaopiniowany pozytywnie.

Nastepnie Pan Jan Klebba zaapelowal do radnych i sohysów, ze ze wzgledu na

coraz nizsze dochody gminy, aby nie sugerowac sie terminami do realizacji

w latach jak jest zapisane w tym dokumencie, lecz bedzie to wykonane
w ramach posiadanych srodków przez gmine.

Komisja Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska równiez
wydala opinie pozytywna.

Pan Stanislaw Palubicki odczytal uchwale i poddal pod glosowanie.

r
Powyzsza uchwala przez Rade Gminy zostala podjeta jednoglosnie.

Ad. 13.

Stanowisko Rady Gminy Cewice w sprawie udzielenia pozyczki na rzecz

Gminy Debnica Kaszubska na prefinansowanie projektu pn.: "Remont

i adaptacja budynku szkoly na Centrum Partnerstwa Lokalnego w Krzyni"

omówil Pan Marek Kuriata. Przypomnial, ze wczesniej byla podjeta uchwala

w sprawie udzielenia pozyczki, lecz zostala uchylona poniewaz byla nie zgodna
z ustawa o finansach publicznych. Na dzien dzisiejszy wystarczy stanowisko

Rady Gminy Cewice. Z chwila gdy stowarzyszenie otrzyma srodki to

otrzymamy zwrot udzielonej pozyczki, co jest przewidziane do konca 2011
roku.

Przewodniczacy obrad odczytal stanowisko Rady Gminy Cewice w sprawie

udzielenia pozyczki na rzecz Gminy Debnica Kaszubska na prefinansowanie

projektu pn.: "Remont i adaptacja budynku szkoly na Centrum Partnerstwa

Lokalnego w Krzyni" , które nastepnie w wyniku glosowania jawnego Rada
Gminy przyjela nastepujaca iloscia glosów:
- za - 14,

- przeciw - O,

- wstrzymalo sie - o.
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Ad. 14.

Na wstepie glos zabral Wójt Gminy - w zwiazku ze zblizajacym sie dniem

11 listopada, w tym roku przyjelismy inna koncepcje obchodów. W dniu

11 listopada br. odbeda sie msze swiete we wszystkich kosciolach gminy. My

tzn. wladze samorzadowe, Zespól Szkól w Cewicach i Gminne Centrum Kultury

w Cewicach przygotowujemy Wieczornice z okazji Swieta Odzyskania

Niepodleglosci, która odbedzie sie w dniu 10 listopada br. o godz. 17.00

w Zespole Szkól w Cewicach. Mlodziez przygotuje czesc artystyczna, a po
uroczystosci bedzie poczestunek i spotkanie z kombatantami.

Pan Grzegorz Palasz zaprosil radnych i soltysów do wziecia udzialu w gminnej

wieczornicy. Zaapelowal równiez o wywieszenie flag w dniu 11 listopada.

r
Radna Mariola Szyca przypomniala, ze od 3 lat w dniu 11 listopada odprawiana
jest z tej okazji uroczysta msza swieta w Bukowinie. W tym roku równiez
zostanie odprawiona o godz. 9.30, a po mszy odbedzie sie wystep artystyczny
przygotowany przez dzieci ze szkoly w Bukowinie.

Radna Krystyna Jaloszynska poinformowala, ze z dniem O1 stycznia 2010 r.

przenosi sie do Leborka doktor Stasiak i nie wiadomo czy wszyscy bedajezdzic

do Leborka. Nie wiemy co bedzie z pacjentami, bo doktor Szajowska

i Wieczorek nie przyjmie wszystkich pacjentów. Zwrócila sie do Wójta, aby

zadzwonil do NFZ i zorientowal sie jak to bedzie wygladalo od Ol stycznia
2010 r., jakie sa kontrakty.

Nastepnie glos oddano Panu Józefowi Kwidzinskiemu, który przedstawil

sprawy kombatantów oraz jego sprawy gruntowe.

Ad. 15.

Porzadek obrad XXXII sesji Rady Gminy Cewice zostal wyczerpany
Przewodniczacy Stanislaw Palubicki dokonal zamkniecia sesji o godz. 14.50.

Protokólowala:

Marzena Kra}<owiak

~ Sta,1t'fslaw
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